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Mesto žiada o ďalší úver!

Priemyselný park ťahá mesto 
do obrovských problémov. Takmer 
dva roky po jeho dokončení je stále 
prázdny, vedenie doň nie je schop-
né získať investora, dopláca na jeho 
prevádzku a ak-
tuálne je na stole 
ďalšia nepríjem-
nosť. Mesto požia-
dalo Ministerstvo 
h o s p o d á r s t v a 
o bezúročnú pô-
žičku vyše 270 ti -
síc eur na úhradu 
údajných dodatoč-
ných stavebných 
prác, ktoré tam 
mali byť realizo-
vané ešte v roku 
2011. Doteraz 
však nikto nepo-
vedal, o aké práce 
ide, či a kedy vô-
bec boli uskutočnené. Aj keď v ku-
loároch bol problém nevyplatenej 
faktúry verejným tajomstvom, ve-
denie mesta viackrát poprelo, žeby 
takáto faktúra či dodatok k zmluve 

Na dokončený priemyselný park chcú vyše 270 tisíc
o dielo upravujúci dodatočné práce 
existovali. Opakovane prezentovali, 
že v súvislosti  s projektom hnedé-
ho priemyselného parku neevidujú 
žiadne záväzky po lehote splatnos-

ti . Park bol toti ž riadne dokonče-
ný a skolaudovaný v októbri 2011 
a podmienkou pre získanie celej 
dotácie z eurofondov bolo záro-
veň uhradenie všetkých faktúr za 

stavebné práce dodávateľovi, spo-
ločnosti  PKB Invest z Prešova. Všetko 
mesto splnilo a v priebehu roka 2013 
(po kontrole Úradu pre verejné ob-
starávanie) získalo zvyšok nenávrat-

ného fi nančného 
príspevku. 

Existenciu ne-
vyplatenej faktú-
ry na dodatočné 
práce nepriamo 
vylúčili aj pri našej 
žiadosti  o infor-
mácie z januára 
2012. Vtedy sme 
radnicu žiadali 
o súpis záväz-
kov voči všetkým 
d o d á v a t e ľ o m . 
„K 10. januáru 
2012 evidujeme 
17 faktúr po le-
hote splatnosti  

vystavených dodávateľmi za rok 
2011, v objeme 105 785,43 eur,“ 
napísal takmer tri mesiace po ko-
laudácii parku vtedajší prednosta 

Svoje tablo si do výkladu niesli aj škôlkari
Minulý týždeň sa predškoláci 

lúčili s materskou školou, 
ktorá bola doposiaľ ich 
druhým domovom a po 
prázdninách po prvýkrát 
prekročia brány základnej 
školy. V Materskej škole 
A. Hlinku je dlhoročnou 
tradíciou slávnostná roz-
lúčka s najstaršími škôl-
kármi, a podobne ako 
maturanti , aj oni majú 
svoje tablo. Jednu z tried 
sme stretli minulý štvrtok 
na námestí  práve v čase, 
keď si ho deťúrence hrdo 
niesli do výkladu v očnej 
opti ke. „Tablo sme pri-
pravovali asi dva týždne. 
Najskôr sa deti  foti li, po-
tom sme ho navrhli, ujo 

stolár nám ho vyrezal a my sme si ho už len dotvorili,“ povedala nám 
pani učiteľka Maja 
Burcáková. Prezradila 
ti ež, že deň predtým sa 
budúci prváci slávnost-
ne rozlúčili so svojou 
škôlkou. „Pozvali sme 
do našej materskej 
školy rodičov, pripra-
vili sme pre nich pekný 
program, deťom sme 
rozdali osvedčenia 
a darček v podobe 
stojanu s fotografi ou 
z materskej školy. 
Potom sme ešte mali 
opekačku. Počasie 
nám prialo, takže to 
bol veľmi vydarený 
deň.“ 

-ada-
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Editoriál
Na všetky dovolenky, ktoré 

som doteraz absolvovala, spomí-
nam veľmi rada. Vždy bolo super, 
spoznala som nové miesta, ľudí, 
zažila som kopec zábavy, oddých-
la som si. Ale keby sa ma niekto 
opýtal, ktorá mi utkvela v pamäti  
najviac, jednoznačne by to bola 
dovolenka na Šírave. Pred viac 
ako dvadsiati mi rokmi sme sa 
tam vybrali dve mladé rodiny – tá 
moja a tehotná sesternica Evka 
s manželom. Bývali sme v unimo-
bunke so zatekávajúcou strechou, 
spali sme na poschodových poste-
liach. Potom sme sa presťahovali 
do inej, tam nám zase robili spo-
ločnosť mravce. Toalety a sprchy 
boli pre celú pláž spoločné. Vkuse 
bolo buď zamračené, alebo prša-
lo. Keď sme si chceli urobiť ohník, 
najprv sme si museli postaviť 
provizórny prístrešok, aby nám 
ho dážď neuhasil. Varili sme na 
dvojplatničke, vodu sme si nosili 
vo vedrách. Chlapi chodili v noci 
na ryby a my so sesternicou sme 
im na mólo nosili jedlo. Napriek 
bojovým podmienkam sme 

zažili toľko srandy, že sme sa 
smiali v podstate v kuse. Prečo to 
spomínam? Lebo som presved-
čená, že vydarená dovolenka nie 
je ani tak o mieste, kde ju strá-
vime, ako o ľuďoch, s ktorými ju 
prežijeme. Nech sa už toto leto 
vyberiete kamkoľvek, prajem 
vám veselých, srdečných spolu-
dovolenkárov a veľa krásnych 
zážitkov.

Návrh na zníženie primátorovho platu neprešiel
Stropkovský primátor sa svojho 

rozprávkového platu nechce vzdať. 
Napriek tomu, že na Mestskom úra-
de trávi čoraz menej času, od marca 
mu pribudol k jeho asi dvanásti m 
rozličným funkciám aj 40-percentný 
úväzok na Úrade 
Prešovského sa-
m o s p r á v n e h o 
kraja a len deň 
pred konaním 
s t r o p ko v s ké h o 
zastupiteľstva sa 
stal členom ďal-
šej dozornej rady, 
tentoraz nemoc-
nice vo Svidníku, 
si nechal schváliť 
mesačnú výplatu 
bezmála 3500 eur. 
K téme vystúpil 
v zastupiteľstve 
poslanec Ondrej 
Brendza (SDKÚ-
DS). „Mnoho ob-
čanov sa nás pýta, či plat primá-
tora je primeraný. Myslím si, že je 
namieste, aby sme zohľadnili, že 
jeden deň v týždni vykonáva funk-
ciu na VÚC. Dávam preto návrh, 
aby plat primátora predstavoval 
v hrubom 2565 eur (koefi cient pre-
počtu platu znížil oproti  návrhu zo 
63 % na 23 % - pozn. red.),“ pre-
zentoval svoj návrh poslanec. Na to 

reagoval viceprimátor Pavol Kačic 
(býv. ĽS-HZDS), že v takom prípade 
by bolo potrebné sa zamyslieť, ako 
by boli ohodnotené akti vity primá-
tora mimo pracovnej doby. Poslanec 
Alfonz Veselý (Smer-SD) označil ná-

vrh O. Brendzu za predvolebnú kam-
paň. Blysol sa ti ež argumentom, že 
v meste berie primátor plat, ale na 
kraji mesačnú odmenu. Mesto vraj 
viacerými funkciami P. Obrimčáka 
neutrpelo a primátor si plní všetky 
povinnosti  tak, ako má. „Nech to je 
vnímané akokoľvek, ja len tlmočím 
názor občanov Stropkova. Vieme 
dobre, aká je v meste priemerná 

mzda. Pracovný deň má 8 hodín, 
celý deň 24 hodín. Je na osobnej 
statočnosti  a zodpovednosti  kaž-
dého funkcionára, ako a či dokáže 
zvládnuť všetky funkcie,“ reago-
val O. Brendza. Ak by jeho návrh 

prešiel, mesto 
by na zníženej 
mzde primátora 
ročne ušetrilo 
okolo 15 ti síc eur. 
P. Obrimčák sa 
k téme vyjadril 
stručne: „Poslanci 
VÚC majú čistý 
príjem 310 eur, 
vicežupani 561 
eur. Ako primátor 
mám čistý plat 
2450 eur. Ja nie 
som zodpoved-
ný za priemerné 
mzdy v meste 
Stropkov.“ Ďalšie 
svoje príjmy ani 

funkcie nespomenul. Za návrh O. 
Brendzu hlasovalo šesť prítomných 
poslancov z klubov SDKÚ-DS, KDH, 
SaS a nezávislých, hlasovania sa zdr-
žal Vladimír Ivanko (Smer-SD), proti  
hlasovali zvyšní deviati  poslanci za 
Smer. Pôvodný návrh P. Kačica pre-
šiel potrebnou väčšinou, P. Obrimčák 
tak až do volieb bude mesačne 
zarábať 3499 eur v hrubom. -np-

Na platy, funkcie i aroganciu 
upriamil pozornosť aj R. Fico

Minulú sobotu sa v Brati slave ko-
nal pracovný snem vládneho Smeru 
– SD. Predseda Robert Fico vo svojom 
príhovore prezentoval, že v treťom 
roku vládnuti a je potrebné pome-
novať, kde a v akom stave sa strana 

nachádza a čo je potrebné urobiť, 
aby obhájili svoje súčasné postave-
nie. Nešetril ani kriti kou do vlastných 
radov. V obsiahlom príhovore sa ve-
noval napríklad aj problemati ke vy-
konávania viacerých 
funkcií niektorý-
mi členmi strany. 
„Znižovanie akti vity 
našich predstavi-
teľov spôsobuje aj 
častá kumulácia 
viacerých funkcií. 
Ústavný činiteľ s via-
cerými funkciami preto bude mať 
iba jeden plat – ten najvyšší, ktorý si 
vyberie, pričom za výkon ostatných 
funkcií bude poberať len minimálnu 
mzdu,“ uviedol R. Fico. Hoci stropkov-
ský primátor Peter Obrimčák už v sú-
časnosti  nevykonáva ústavnú funkciu 
(v rokoch 2006 až 2010 bol poslan-
com NR SR), popri plnom primátor-
skom plate, poberá odmeny z ďalších 
svojich funkcií a vo viacerých prípa-
doch ide o niekoľkonásobky minimál-
nej mzdy. Túto skutočnosť obhajovali 
na minulotýždňovom zastupiteľstve 
aj jeho stranícki kolegovia. Z kontex-
tu návrhu R. Fica i záverov pracovné-
ho snemu však vyplýva, že v otázke 

kumulácie funkcií a s tým súvisiacich 
príjmov sa so svojím predsedom ná-
zorovo rozchádzajú. 

Premiér upozornil aj na ďalší ne-
duh, ktorý strana potrebuje riešiť. 

„Objavujú sa prípady 
arogancie niektorých 
predstaviteľov stra-
ny. Je veľkým omy-
lom politi ka, ak sa 
domnieva, že ľudia 
sú tu pre neho a nie 
on pre nich. Mrzí ma, 
že som ako predseda 

strany konfrontovaný s príkladmi 
arogancie a mocenského správania 
sa našich predstaviteľov na okresnej 
úrovni. Niektorí si ako svoju vlast-
nú osvojili autoritu vlády a vedenia 
strany, správajú sa arogantne a mo-
censky. Prestali komunikovať so sta-
rostami, ľuďmi, začali podceňovať 
spätnú väzbu, respektí ve, táto spät-
ná väzba im je veľmi nepríjemná.“ 
Pri konštatovaní R. Fica zrejme spo-
zorneli aj obyvatelia okresu Stropkov, 
starostovia, úradníci či podnikatelia. 
Dúfajme však, že náležitú pozornosť 
týmto slovám budú venovať aj miest-
ni stranícki funkcionári.

-np-

Mesto získalo dotáciu na preteky,
obce na detské ihriská a športoviská

Minulý utorok schválili poslanci 
zastupiteľstva PSK rozdelenie do-
tácií na šport a kultúru pre obce 
Prešovského kraja. Do aktuálnej 
výzvy sa zapojilo 274 žiadateľov, 
dotácie boli napokon schválené pre 
174 z nich. Na program Šport žiadali 
jednotlivé obce spolu 135 354 eur, 
na Kultúru 134 472 eur. Spolu tak 
PSK prerozdelil 269 826 eur. 

Téme krajských dotácií sa na 
aprílovom zasadnutí  zastupiteľstva 
venovali aj stropkovskí mestskí po-
slanci. Marti n Jakubov (KDH), ktorý 
je zároveň poslancom PSK, navrho-
val, aby projekt, na ktorý požiada 
mesto peniaze, schválilo zastupi-
teľstvo. Spomenul tri akti vity – det-
ské ihrisko na Hrnčiarskej, dotáciu 
pre MŠK Tesla a pre TJ Slávia. Jeho 

návrh neprešiel, keďže prednosta 
MsÚ Michal Polák uviedol, že mesto 
už požiadalo o dotáciu na jubilejný 
20. ročník stropkovského jarmoku. 
Aj z toho už zišlo. Vzhľadom na to, že 
mesto sa zaviazalo zabezpečiť orga-
nizáciu úvodnej etapy cyklisti ckých 
pretekov Okolo Slovenska, primátor 
Peter Obrimčák využil celý „svoj“ po-
slanecký balík na tento účel a samo-
správa tak získala spolu 4354 eur. 

Poslanec Marti n Jakubov navr-
hol ďalší balík prostriedkov rozde-
liť medzi obce Turany n/O. (2000 
eur na opravu a údržbu prevádz-
kovej budovy na miestnom ihris-
ku), Staškovce (1000 eur na detské 
ihrisko) a Veľkrop (1354 eur na 
projekt Pohyb v obci pre mladších 
aj starších).   -np-

P. Kačic opäť navrhol primátorovi štedrý plat
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Túto anketu sme robili niekoľko dní pred začiatkom prázdnin. Deti  sa na nich tešia a rodičia rozmýšľajú, aký 
program im pripraviť, aby prežili pekné leto plné zážitkov a aby sa nenudili. Piati ch mamičiek sme sa opýtali, čo 
zaujímavé naplánovali pre svoje deti  na prázdniny. Tu sú ich odpovede.

AnketaAnketa Anketa

(Dokončenie zo strany 1.)

Aký program ste pripravili deťom na prázdniny?

Helena (Stropkov): Toto leto sa 
chystáme celá rodina na taký rela-
xačný pobyt do Ružbách, ale inak si 
moje deti  robia vlastný prázdninový 
program, lebo sú už veľké.

Janka (Stropkov): Keď budem 
v práci, spolieham sa na to, že 
o deti  sa postará babka. Inak plá-
nujeme nejaké výletí ky na Domašu, 
na kúpalisko, na chatu, do lesa, 
skrátka po okolí Stropkova. Na do-
volenku niekde do zahraničia sa 
nechystáme.

Eva (Stropkov): S deťmi sa chystáme na dovolenku k moru, keď budeme chodiť s manželom do práce, budú 
prázdninovať u babky.

Miroslava (Malá Poľana): Moje 
deti  budú cez prázdniny chodiť s oc-
kom na traktore. Manžel pracuje na 
družstve, takže ich tam bude brávať 
so sebou. A takti ež budú prázdni-
novať pri babke v Merníku. Na do-
volenky nechodíme, nie sú na to 
fi nancie. -ada-, -Bd-

Polícia hlási
Mŕtva mačka v kostole

Z prečinu výtržníctva obvini-
li minulý týždeň policajti  51-roč-
ného muža z Vyšného Mirošova. 
Obvinený prišiel 25. mája v čase 
okolo 10.00 hod. do pravo-
slávneho chrámu vo Vyšnom 
Mirošove. Počas svätej liturgie, 
na ktorej malo práve prvé sväté 
prijímanie jedenásť maloletých 
detí , sa postavil pred ikonostas 
a otočil sa k tam prítomným ve-
riacim. Následne zodvihol nad 
hlavu mŕtvu zakrvavenú mačku. 
Svojím konaním vzbudil u prí-
tomných pohoršenie a krvou 
mŕtvej mačky poškodil zariade-
nie chrámu. Obvineného polícia 
stí ha na slobode.

Marti na (Stropkov): Plánujem 
ísť so svojimi dcérami na pár dní na 
Tíšavu, kamarátka tam má chatu, 
a chystáme sa aj na termálne kú-
paliská do Nyiregyhazi v Maďarsku. 
Najstarší syn už s nami na dovolen-
ky nechodí, robí si vlastný prázdni-
nový program.

MsÚ Ivan Kleban. Z odpovede vy-
plýva, že žiadny záväzok za práce 
naviac vo výške okolo 270 ti síc eur 
mesto neeviduje. Ďalšiu žiadosť, 
tentoraz o predloženie všetkých 
faktúr vystavených spoločnosťou 
PKB Invest týkajúcich sa projektu 
hnedého priemyselného parku, 
sme mestu zaslali vo februári tohto 
roka. Všetky predložené faktúry boli 
na MsÚ zaevidované a riadne uhra-
dené ešte v roku 2011, pričom žiad-
na z nich nedefi novala akékoľvek 
nepredvídané práce. 

Horúca téma sa dostala do cen-
tra pozornosti  až teraz, keď si sa-
mospráva plánuje zobrať na tento 
účel pôžičku z Ministerstva hospo-
dárstva. Žiadosť už bola odoslaná 
začiatkom minulého týždňa, a to aj 
napriek tomu, že na porade vedenia 
mesta vyjadrila väčšina vedúcich 
odborov MsÚ s týmto krokom svoj 
nesúhlas. Ak by mestu bola žiadosť 
schválená, o prijatí  úveru by napo-
kon museli hlasovať poslanci. 

Predstavitelia mesta sa ku kau-
ze prvýkrát ofi ciálne vyjadrili až 
minulú stredu na rokovaní mestské-
ho zastupiteľstva. Tému otvoril po-
slanec Ondrej Brendza (SDKÚ-DS), 
ktorý v rámci interpelácií adresoval 
primátorovi tri otázky. „Boli v prie-
myselnom parku realizované prá-
ce naviac? Je odsúhlasený rozsah 
prác nad rámec zmluvy o dielo? 
Existuje faktúra, ktorá by preuka-
zovala existenciu takýchto prác?“ 
Primátor na jeho slová nereago-
val a slovo prenechal prednostovi 
MsÚ Michalovi Polákovi. „Pri rea-
lizácii prvej etapy bolo zistené, že 
niektoré položky neboli rozpočto-
vané a bola nutná ich realizácia. 
Dodávateľ si následne nároko-
val, resp. nárokuje preplatenie. 
Dodatok na práce naviac nebol 

Mesto žiada o ďalší úver!
zmluvne uzavretý. S dodávateľom 
sme dohodli, že on to spraví a my 
to budeme riešiť. V súčasnosti  
s ním rokujeme, ale nebudem ho-
voriť o sumách. Stále hľadáme 
možnosti , ako by sa to dalo uhrať 
v rámci ministerstva hospodárstva 
či ministerstva fi nancií. Robilo sa 
to preto, aby sme mohli objekt sko-
laudovať a požiadať o preplatenie 
realizovaných prác. Všetky naše 
žiadosti  o platbu boli preplatené,“ 
povedal poslancom. Medzi riadka-
mi sa tak dá vyčítať, že mesto pri ko-
laudácii i uzatváraní celého projektu 
v zmysle zmluvy o pridelení dotácie 
postupovalo, mierne povedané, ne-
štandardne. V tejto súvislosti  je dô-
ležité pripomenúť aj slová bývalého 
prednostu Ivana Klebana, ktorý 
v októbri 2011 pri schvaľovaní pre-
klenovacieho úveru na priemyselný 

park uviedol: „Projekt je ukončený 
vtedy, ak sú ukončené všetky prá-
ce, stavba skolaudovaná a keď sú 
preplatené všetky práce uskutoč-
nené v priemyselnom parku.“ Ako 
už bolo spomenuté, mesto napokon 
projekt ukončilo, park bol skolau-
dovaný a všetky záväzky v zmysle 
zmluvy uhradené. Ak by sa tak ne-
stalo, samospráva by musela vráti ť 
celý nenávratný fi nančný príspevok 
viac ako 3,5 mil. eur. 

Minulú stredu popoludní sa 
malo na Mestskom úrade usku-
točniť stretnuti e vedenia mesta so 
zástupcami PKB Invest. Primátorovi 
sme adresovali viaceré otázky týka-
júce sa tejto problemati ky, do uzá-
vierky vydania nám neodpovedal. 
Prednosta Michal Polák prisľúbil 
zaslať odpovede v priebehu aktuál-
neho týždňa.    -np-

Ako skončí biznis s parkom?
K pôžičke a údajnej niekoľko-

stoti sícovej faktúre na dodatočné 
práce sa v zastupiteľstve, bohužiaľ, 
nevyjadril ten najkompetentnejší. 
Primátor mesta Peter Obrimčák 
bol počas interpelácií až podozrivo 
ti cho. K závažnej téme plánované-
ho úveru nič relevantné na zastu-
piteľstve nepovedal. A o priemy-
selnom parku a problémom, ktoré 
celý projekt mestu prináša, mlčí už 
niekoľko rokov. Pretože celá kauza 
má širší kontext – PKB Invest a pri-
mátor boli toti ž na sklonku roka 
2011 zainteresovaní aj pri pochyb-
nej zákazke na obstarávanie už 
dokončených i zaplatených prác 
v areáli, ktorú nakoniec zastavil 
až Úrad pre verejné obstarávanie. 
V rokovacom konaní bez zverejne-
nia zadali prešovskej fi rme bez ve-
rejnej súťaže zákazku, ktorú úrad 

zastavil z dôvodu, že plánované 
práce už boli skolaudované (!). Ani 
vtedy nemal Obrimčák verejnos-
ti  potrebu čokoľvek vysvetľovať. 
Stropkovčania sa však na tento 
kšeft  mali poskladať sumou 179 
ti síc eur.

Viac svetla do celej kauzy vnie-
sol aspoň prednosta Michal Polák. 
Ak sa viacerým prítomným (vrá-
tane primátora) zdalo, že poslan-
com neplánovane povedal viac 
ako mal, zrejme neboli ďaleko od 
pravdy. O akých dohodách v stre-
du hovoril? Kto ich uzavrel a za 
akým účelom? Uviedla azda v roku 
2011 samospráva ministerstvo do 
omylu tým, že tvrdilo, že všetky 
záväzky vyplývajúce z projektu sú 
uhradené? Ak boli, prečo je dnes 
na stole faktúra a plánovaná pô-
žička z ministerstva? Ak neboli, 

porušilo mesto zmluvu a bude 
musieť vracať celú dotáciu? Toto 
sú otázky, na ktoré je primátor 
povinný odpovedať na verejnom 
fóre. Pretože aktuálne hrozí, že 
všetci Stropkovčania zaplati a za 
podozrivé dohody vedenia mesta 
s prešovskou fi rmou tučný balík. 

A teraz si predstavme, žeby po-
dobný model „spätného“ fi nanco-
vania zákaziek formou nejasne do-
jednaných prác navyše uviedli po 
vzore Stropkova do praxe na celom 
Slovensku. Po kolaudácii i úhrade 
všetkých faktúr viazaných na plat-
né zmluvy by sa stavební podnika-
telia mohli domáhať dodatočných 
plati eb za práce naviac. Že je to 
priti ahnuté za vlasy? V normálnej 
spoločnosti  áno, Stropkov je asi iný 
prípad... Že, pán primátor?

Peter Novák
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Spomienka
Dňa 26. júna uplynul rok odvtedy, čo nás navždy 

opusti l náš drahý manžel, otec a dedko Ján Dzurjanin 
z Kručova. Kto ste ho poznali, venujte mu spolu s nami 
ti chú spomienku a modlitbu.

S láskou spomína smúti aca rodina. 

Spomienka

Dňa 30. 6. 2014 uplynuli tri roky, čo nás navždy opus-
ti l náš drahý manžel, otec a starý otec Ján Vrabeľ. Kto 
ste ho poznali, venujte mu ti chú spomienku a modlitbu. 

Spomienka
Dňa 30. 6. 2014 uplynie rok od smrti  našej milovanej 

mamičky, babky a prababky Márie Mihokovej z Chotče. 
Kto ste ju poznali, venujte jej spolu s nami ti chú spomien-
ku a vrúcnu modlitbu.

S láskou spomína smúti aca rodina.

Spomienka
1. júla 2014 uplynie 30 rokov od smrti  nášho drahého 

manžela, otca a dedka Jána Magdziaka zo Stropkova. 
Kto ste ho poznali, venujte mu ti chú spomienku.

S láskou spomínajú manželka a dcéry s rodinami. 

Spomienka
Dňa 1. 7. uplynie rok od úmrti a nášho drahého man-

žela, otca a dedka Jána Trebišovského zo Stropkova. Kto 
ste ho poznali, venujte mu spomienku a modlitbu.

S láskou spomína smúti aca rodina.

Spomienka
18. júla uplynie päť rokov od smr-

ti  našej drahej mamky a babky Márie 
Sivákovej zo Stropkova. 25. júna uply-
nulo osem rokov od smrti  nášho milo-
vaného otca a dedka Juraja Siváka zo 
Stropkova. Kto ste ich poznali, venujte 
im ti chú spomienku.

Smúti aca rodina.

Gymnazistu Juraja Kasardu ocenili medzi 
dvadsiatkou najúspešnejších študentov kraja

„História druhej svetovej vojny ma fascinuje už od detstva.“
Prešovský samosprávny kraj mi-

nulý pondelok slávnostne ocenil dvad-
sať učiteľov a dvadsať študentov. Z rúk 
podpredsedu PSK Petra Obrimčáka si 
plaketu za dosiahnuté výsledky a pre-
zentáciu kraja prevzal aj študent tre-
ti eho ročníka stropkovského gymnázia 
Juraj Kasarda. Ako úspešný riešiteľ 
rôznych dejepisných olympiád obsadil 
niekoľko popred-
ných miest aj v rámci 
Slovenska. Takti ež sa 
zapájal do rôznych 
projektov vyhlaso-
vaných Ústavom 
pamäti  národa a OZ 
Nenápadní hrdino-
via zameraných na 
osudy ľudí, ktorí 
boli vládnou mocou 
posti hovaní v ča-
soch komunizmu. 
V tomto roku si 
prevzal od poľské-
ho veľvyslanca na 
Slovensku ocenenie 
za 3. miesto v pí-
saní eseje na tému 
Pád komunizmu v Poľsku zo sloven-
skej perspektí vy. V tejto eseji sa ve-
noval otázkam vzťahov medzi Jánom 
Pavlom II. a Slovenskom. „Na dejepis-
nej olympiáde som bol niekoľkokrát, 
najviac sa mi darilo tohto roku, keď 
som na krajskom kole obsadil prvé 
miesto, potom som postúpil na celo-
slovenské kolo a tam som bol štvrtý. 
Toto umiestnenie po-
kladám za svoj dote-
rajší najväčší úspech. 
Olympiáda pozostá-
vala z testu, ktorý mal 
päťdesiat bodov, čiže 
polovicu bodov v sú-
ťaži, ďalšia polovica 
bodov sa udeľovala za 
písomnú prácu zame-
ranú na určitú oblasť 
histórie. V tejto časti  sú 
dve kategórie. V A ka-
tegórii si môžu študenti  
zvoliť ľubovoľnú tému, 
ja som však bol tento-
raz zaradený do B ka-
tegórie, kde bola téma, 
konkrétne Vojnové 
konfl ikty v 20. storočí, 
určená,“ vráti l sa Juraj 
k svojmu úspešnému 
pôsobeniu. Ako tému 
svojej 11-stranovej prá-
ce si zvolil Tokajícku tra-
gédiu a ďalšie udalosti , 
ktoré sa v tejto obci 
udiali počas druhej sve-
tovej vojny. Približne 
od februára začal zhromažďovať po-
trebné informácie. Jeho prácu vyso-
ko hodnoti li aj členovia poroty – zá-
stupcovia Slovenskej akadémie vied 

a renomovaní historici. A prečo písal 
práve o Tokajíku? „Napadlo mi, že 
o tejto obci sa toho veľa nepíše, uda-
losti , ktoré sa tam odohrali, sú tak 
trochu pozabudnuté, tak som si pove-
dal, že by bolo dobré venovať sa tejto 
téme,“ ozrejmil. Napokon sa na celo-
slovenskom kole, ktoré sa uskutočnilo 
začiatkom mája v Brati slave, spomedzi 

dvanásti ch súťa-
žiacich vo svojej 
kategórii umiestnil 
na fantasti ckom 
štvrtom mieste. 
Začiatkom jari za-
znamenal aj úspech 
na dejepisnej sú-
ťaži, ktorej témou 
bola história Prvej 
Československej re-
publiky. Trojčlenné 
družstvo gymnazis-
tov, ktoré pripravo-
vala PaedDr. Ivana 
Jecušková, obsa-
dilo krásne druhé 
miesto a postúpilo 
na medzinárodné 

fi nále do Chebu, ktoré sa uskutoční 
20. novembra tohto roku. Zaujímalo 
nás, ako vnímal ocenenie, ktorého 
sa dostalo len dvadsiati m študentom 
Prešovského samosprávneho kraja. 
„Na oceňovaní bolo veľa ľudí, sláv-
nostná atmosféra, pekný kultúrny 
program. Najskôr ocenili dvadsiati ch 
pedagógov, potom nás, študentov. 

Bolo veľmi príjemné 
prevziať si z rúk pod-
predsedu PSK plaketu, 
stáť pred množstvom 
ľudí a vychutnať si 
takpovediac svoju 
chvíľku slávy,“ s úsme-
vom spomínal úspešný 
gymnazista. Ako nám 
povedal, história, kon-
krétne obdobie druhej 
svetovej vojny, ho fasci-
nuje odmalička, zaobe-
ral sa ňou aj jeho otec 
a učiteľ dejepisu zo ZŠ 
Mgr. Juraj Čečko, kto-
rí ho k tejto záľube aj 
priviedli. Baví ho pátrať 
po tom, aké udalosti  sa 
v minulosti  odohrávali 
na rôznych územiach, 
ale aj po osudoch ľudí 
žijúcich v konkrétnej 
dobe. Kvôli potreb-
ným historickým ma-
teriálom spolupracuje 
s archívmi, múzeami, 
ale aj s ľuďmi, ktorí 
sa tejto problemati ke 

venujú dlhé roky. Históriou by sa rád, 
či už profesionálne, alebo popri inom 
zamestnaní, zaoberal aj v budúcnos-
ti . Keďže sa do dejepisných olympiád 

úspešne zapája už od základnej školy, 
chcel by v tom pokračovať aj na bu-
dúci rok. Tento krát plánuje zmapovať 
históriu Bžian, teda obce, kde žije. 
Prezradil, že už teraz sa mu podarilo 
získať niekoľko informácií, ktoré v prá-
ci použije. Gymnazista je od apríla mi-
nulého roku aj členom Klubu vojenskej 
histórie Dukla Prešov. „Keďže mňa 
a môjho kamaráta Matúša Lička fas-
cinuje história druhej svetovej vojny, 
chceli sme vedieť, čo sa odohrávalo 
priamo na fronte. Kluby vojenskej his-
tórie robia rekonštrukcie bojov, takže 
tam sme mali možnosť priamo zažiť 
vojnové udalosti . Na olympiádach sa 
týmto témam venujem teoreti cky, tu 
mám možnosť zažiť to takpovediac 
v priamom prenose. Rekonštrukcie 
sa často robia na základe reálnych 
udalostí  a my ich takto sprostredku-
jeme divákom. Aby boli jednotlivé 
scény vierohodné, musí tam byť aj 
istá dávka herectva. Často používa-
me expanzné zbrane, to znamená, že 

sú to autenti cké zbrane z druhej sve-
tovej vojny prerobené na slepé streli-
vo. Ideálne je, keď majú členovia KVH 
vlastné uniformy, hoci ti e sa dajú aj 
požičať. Potom môžeme prezentovať 
určitý druh armády. Spravidla do-
stanú dôstojníci pokyny a scenár od 
organizátora, oni potom riadia celý 
vojenský útvar tak, ako to bolo za 
vojny. Samozrejme, máme predsta-
vu, čo nás na bojisku čaká, ale často 
nastanú nepredvídané situácie, ktoré 
musí dôstojník zvládnuť za pochodu. 
Pred samotnou rekonštrukciou máme 
generálku, počas ktorej si prejdeme 
bojisko, ale v priebehu boja musíme 
často aj improvizovať,“ opísal činnosť 
klubov vojenskej histórie Juraj a dopl-
nil, že doposiaľ sa zúčastnil rekonštruk-
cií bojov na území Slovenska a v Poľsku. 
Na záver poďakoval za podporu svo-
jim rodičom, Mgr. Elene Vasilkovej, 
PaedDr. Ivane Jecuškovej a takti ež Mgr. 
Renáte Madzinovej, ktorá mu pomáha 
s formálnymi úpravami textov.  -ada-
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Samé jednotky malo na vysvedčení 565 žiakov 
stropkovských základných škôl

V piatok sa žiaci rozlúčili so 
školou a konečne sa mohli tešiť 
na vytúžené prázdniny. Ešte pred-
tým si však z rúk svojich učiteľov 
prevzali vysvedčenia. Niektorých 
potešili, iných možno trochu skla-
mali, každopádne sa pedagógovia 
snažili spravodlivo ohodnoti ť ich 
celoročné snaženie. My sme zis-
ťovali, koľko vysvedčení a s akým 
celkovým priemerom rozdali jed-
notlivé základné školy v meste. 
„V našej škole si vysvedčenia pre-
vzalo 516 žiakov. Celkový priemer 
za školu bol 1,425. Samé jednotky 
na vysvedčení malo 171 žiakov, je-
den žiak, naopak, neprospel. Dva 

predmety – náboženskú výchovu 
a eti ckú výchovu neklasifi kujeme,“ 
informovala nás zástupkyňa riadite-
ľa ZŠ na Mlynskej ulici Mgr. Mariana 
Rusnáková. V Cirkevnej základnej 
škole sv. Petra a Pavla rozdali celkom 
194 vysvedčení, 126 žiakov sa tešilo 
zo samých jednoti ek, dvaja, naopak, 
neprospeli. Priemer školy bol 1,46. 
„V našej škole sme na konci škol-
ského roka vydali 202 vysvedčení 
plus štyri zahraničné. Mali sme 70 
čistých jednotkárov, šiesti  žiaci, na-
opak, neprospeli. Celkový priemer 
školy bol 1,585. Čo sa týka pred-
metov, klasifi kujeme všetky okrem 
eti ckej výchovy a náboženskej 

výchovy,“ uviedol riaditeľ ZŠ na 
Hrnčiarskej ulici Mgr. Marián Vasilko. 
V ZŠ na Konštantí novej ulici rozdali 
402 vysvedčení. Na samé jednot-
ky zvládlo minulý školský rok 198 

žiakov, jeden neprospel. Celkový 
priemer známok na vysvedčení bol 
1,31. Aj na tejto škole sa klasifi ku-
jú všetky predmety okrem eti ckej 
a náboženskej výchovy.  -ada-

Falošná veštica podviedla 
množstvo dôverčivých ľudí

Vo Vyšnom Hrabovci viac ako 
rok úradovala falošná vešti ca. Pod 
zámienkou poskytovania služieb 
v oblasti  veštenia budúcnosti  a po-
radenstva v partnerských vzťahoch 
lákala od 
ľudí peniaze. 
Minulý týž-
deň 45-roč-
nej žene zo 
spomínanej 
obce policajti  
klepli po prs-
toch a svid-
nícky vyšet-
rovateľ ju 
obvinil z pre-
činu podvo-
du. „Páchateľka mala v období od 
decembra 2012 do februára 2014 
vylákať vo Vyšnom Hrabovci od 
rôznych osôb fi nančnú hotovosť. 
Robila to aj napriek tomu, že vede-
la, že im žiadne služby neposkytne. 
Sumy sa pohybovali v rozmedzí od 
20 do 200 eur. Celková škoda bola 

predbežne vyčíslená najmenej na 
2 685 eur. Obvinená je stí haná na 
slobode,“ skonštatoval krajský po-
licajný hovorca Daniel Džobanik. 
Podarilo sa nám zisti ť, že niečo 

podobné sa 
vo Vyšnom 
H r a b o v c i 
udialo v ob-
dobí, keď 
bolo na 
Slovensku za-
vedené euro, 
teda v roku 
2009. Vtedy 
išlo o muža, 
ktorý takti ež 
mámil od 

ľudí peniaze pod zámienkou vešte-
nia budúcnosti . Podľa nášho zdroja 
mu poštou vo veľkom chodili obálky 
s listami, fotografi ami a peniazmi 
od záujemcov o tento druh služieb. 
Všetko nasvedčuje tomu, že falošná 
vešti ca je manželkou spomínaného 
podvodníka.   -ada-

Ilustračné foto

Nadácia SPP podporí 
ďalší projekt v okrese
Nadácia SPP vyhlásila začiatkom 

roka už tretí krát po sebe výzvu na 
predkladanie projektov SPPoločne 
pre ľudí a SPPoločne pre domovi-
nu. Po prvotnom posúdení bolo 
do druhého kola posunutých 150 
žiadateľov. Z nášho okresu postúpili 
medzi nich opäť Vyšnoolšavčania. 
Po minuloročnom úspechu s pro-
jektom detského ihriska požiadali 
tentoraz o príspevok na vybudova-
nie fl orbalového ihriska. „Žiadali 
sme 6000 eur na plnohodnotné ih-
risko v rozmeroch 20 x 30 metrov, 

ktoré bude okrem fl oorbalu slúžiť 
aj na ďalšie športy. K dotácii prilo-
žíme aj z obecných peňazí, aby bolo 
všetko ako sa patrí, v zime tam na-
príklad plánujeme urobiť klzisko 
s prírodným ľadom. Chcel by som 
poďakovať všetkým, ktorí nám 
s projektom pomohli. Náš úspech 
závisel od počtu získaných SMS. 
Naši priaznivci nám ich nakoniec 
poslali vyše 4500 a tak sme vďaka 
nim úspešní aj tento rok,“ povedal 
starosta Juraj Kasarda. 

-np-

Vyšnoolšavčania na výlete
V sobotu 14. júna sa päťde-

siatka obyvateľov Vyšnej Olšavy 
zúčastnila duchovno poznávacieho 
zájazdu do Starej Ľubovne. Po prí-
jazde na sever Prešovského kraja sa 
zúčastnili svätej omše, nasledoval 
výlet do Červeného kláštora, tamoj-
šieho múzea a aj keď v daždivejšom 

počasí, sti hli splaviť aj Dunajec. Hoci 
im počasie počas dňa neveľmi pria-
lo, výletníci si ho dokonale užili a do-
mov sa vráti li s množstvom zážitkov. 
Starosta obce Juraj Kasarda ďakuje 
všetkým zúčastneným za dobrú ná-
ladu a vodičovi autobusu za ústreto-
vosť i pohodlnú jazdu.  -vo-

Nová atrakcia na kúpalisku
Minulý týždeň inštalovali pra-

covníci stropkovskej fi rmy Komet 
nosnú konštrukciu novej rodinnej 
kĺzačky na tunajšom kúpalisku. Od 

uplynulého víkendu je areál k dis-
pozícii aj verejnosti . Dospelí zaplati a 
za vstup 2,50 eur.    -r-

Foto: A. Hričan
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Titul Stropkovského siláka získal Róbert Blacha
Minulý piatok ožilo stropkovské 

námesti e tretí m ročníkom Country 
Juniálesu. Sympati cká akcia pod orga-
nizátorskou taktovkou mesta si v tom-
to roku nenechali ujsť stovky malých 
i veľkých Stropkovčanov. Popoludňajší 
štart podujati a patril detským súťa-
žiam a domácim motorkárom, ktorí 
najmenším Stropkovčanom pripravili 

adrenalínové jazdy na dvojkolesových 
tátošoch. Vrcholom dňa boli súťažné 
disciplíny o najväčšieho stropkovské-
ho siláka, ktoré sa stretli s veľkým zá-
ujmom publika. Osmička súťažiacich 
sa pri jednotlivých disciplínach riadne 
zapoti la. Tohtoročný ti tul si napo-
kon po tesnom náskoku len jediného 
bodu vybojoval Róbert Blacha pred 

Ľubomírom Vidiščákom. Program 
ďalej pokračoval súťažami v rýchlom 
jedení „nalešnikov“ či najrýchlejšie-
ho pivára. Vyhlásil aj súťaž o najkrajší 

country kostým. Akcia pokračovala do 
neskorých nočných hodín country zá-
bavou v podaní prešovskej kapely BB 
Country.    -np-

Stropkovskí siláci

Víťazka súťaže o najkrajší country kostým

...na svoje si prišli aj jedáci

Nechýbali detské súťaže...
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Ôsmaci v Prahe
Takmer po roku plánovania sme 

sa my, žiaci ôsmeho ročníka zúčast-
nili dvojdňového výletu v Prahe.

Vyrazili sme v stredu večer, kaž-
dý plný očakávania a dobrej nálady. 
Aj keď bola cesta dlhá, ubehla rých-
lo. Náš prvý deň sa začal návštevou 
hradu Karlštejn, neďaleko Prahy. 
Videli sme miesta, ktoré sme dopo-
siaľ mohli obdivovať len v českých 
rozprávkach. Ďalšou zaujímavou 
atrakciou bolo múzeum voskových 
fi gurín. Veď uvidieť a dotknúť sa 
známych osobnosti  sveta bol zá-
žitok, aj keď boli len z vosku. Deň 
sme ukončili podvečernou plavbou 
loďou, počas ktorej sme obdivovali 
krásy Prahy z vôd rieky Vltavy. 

Druhý deň sme strávili na potul-
kách Prahou. Čakala nás trasa pešo 
zhruba osem kilometrov. Pohľad na 
Prahu z vtáčej perspektí vy sa nám 
ponúkol z Petřínskej rozhľadne. 
Smiali sme sa na našich zdeformo-
vaných postavách v zrkadlovom blu-
disku. Ďalej sme sa nadchýnali krá-
sou veľkolepých historických stavieb 
Pražského hradu. Obdivovaním his-
tórie mesta sme pokračovali cestou 
cez Karlov most na Staromestské 
námesti e. Vidieť Pražský orloj bolo 
krásnym zavŕšením našich potuliek 
Prahou.

Za tento krásny výlet, trpezli-
vosť a starostlivosť sa chceme po-
ďakovať hlavne naším učiteľkám.

Žiaci 8.ročnika
ZŠ Konštantí nova Stropkov

Mladý čitateľ so spisovateľkou 
Gabrielou Futovou

Počas celého školského roka sa 
žiaci prvého stupňa Základnej školy 
Konštantí nova stretávali na spoloč-
nom predmete Mladý čitateľ, kde 
rozvíjali svoje čitateľské zručnosti . 
Čítali knihy rôznych autorov, ale čítali 

aj knihy od spisovateľky detskej lite-
ratúry Gabriely Futovej. O to bola vo 
štvrtok 19. júna 2014 ich radosť zo 
stretnuti a s ňou väčšia! Mladý čitate-
lia kladli spisovateľke zvedavé otázky, 
ona im predstavovala svoje nové kni-
hy a opísala aj výrobu takejto detskej 

knižky. Predstavila im ilustrátorov 
a spoluprácu s nimi. Nechýbalo stret-
nuti e s prvákmi. Práve oni sa stretá-
vali v šlabikári so škriatkom Hupsom, 
ktorého je Gabriela Futová autorkou. 
Starší žiaci sa so spisovateľkou stretli 

v školskej knižnici, kde im predstavila 
svoju tvorbu pre násťročných, nechý-
balo ani autorské čítanie úryvku z jej 
knihy Poškoláci zo siedmackej lite-
ratúry. Na záver žiakom zaželala prí-
jemné prázdniny s dobrou knihou!

Mgr. Jana Smolková

Oslávili sme Deň rodiny

V priestoroch zariadenia Domu 
detí  Božieho milosrdenstva, n.o. sme 
v uplynulých dňoch privítali všetkých 
rodičov i ďalších príbuzných našich 
klientov, aby sme spoločne oslávili 

Deň rodiny. Deti  sa za láskavosť a obe-
tu chceli poďakovať všetkým, ktorí 
sa o nich doma s láskou starajú a aj 
takto upriamiť pozornosť na hodnotu 
rodiny.

Programom nás sprevádzali Janka 

a Dominika Čengerové, spolu so svo-
jimi ďalšími kamarátkami Zdenkou 
a Sabínkou Bujdošovými. Tieto ochot-
né dobrovoľníčky v rámci projektu 
„Žijeme hudbou“ deti  podporovali po-

čas nácvikov, ladili 
ich spev a pripravili 
hudobný doprovod, 
aby sa deti  pred 
pozvaným obecen-
stvom mohli popý-
šiť krásnym kultúr-
nym programom.

Po piesňach, 
poďakovaniach i ob-
darovaniach sme 
sa spoločne stretli 
v záhradnom átriu, 
aby sme v oslave 
rodiny pokračova-

li pri príjemnom letnom posedení 
a občerstvení. 

Za vydarený priebeh tohto krásne-
ho dňa vďačíme aj podpore Nadácie 
VÚB a jej zamestnankyni Ing. Ivetky 
Čengerovej.  DDBM, n.o.



8 Spektrum30. jún 2014

Knihkupectvo Hviezdoslav
tel.: 0903 057 506
e-mail: knihkupehviezdoslav@centrum.sk
facebook: knihkupectvo hviezdoslav
web: www.online-knihy.sk

Holly Webbová
LILI

Vo svete, 
kde je mágia 
p r o t i z á k o n -
ná, rasti e Lyli 
n e s p ú t a n e 
a v zabudnutí . 
Členovia Lilyinej 

rodiny boli kedysi bohatí  a moc-
ní čarodejníci, ale teraz sa skrý-
vajú vo svojom rozpadávajúcom 
sa dome a Lilyinu staršiu sestru 
Georgianu tajne školia v mágii. 
Ale keď Lily odhalí, že jej mama 
má temný plán a Georgianu chce 
použiť v hroznom sprisahaní, 
ktoré má krajine znovu navrá-
ti ť jej niekdajšiu magickú slávu, 
uvedomí si, že musí svoju sestru 
zachrániť – a uti ecť.

Helen 
Fieldingová

BRIDGET 
JONESOVÁ

ZBLÁZNENÁ DO 
CHLAPA
Prešlo pät-

násť rokov. 
Odkedy sme 
sa zoznámili s očarujúco nevy-
spytateľnou Bridget Jonesovou 
a sledovali jej dobrodružstvá aj 
v druhom pokračovaní príbehu. 
Dnes už má Bridget päťdesiatje-
den rokov, sama vychováva dve 
deti , píše scenár a (zasa raz) sa 
všemožne pokúša nájsť si part-
nera. V hlavej jej víria napríklad 
ti eto zásadné otázky:

Čo urobíte, keď vaša priateľ-
ka oslavuje šesťdesiate narode-
niny v ten istý deň, keď váš frajer 
slávi tridsiatku?

Je nesprávne klamať o svo-
jom veku na online zoznamke?

Je nemorálne ísť ku kader-
níčke, keď jedno z vašich detí  má 
vši?

Tweetuje dalajláma osob-
ne, alebo to zaňho robí nejaký 
asistent?

Keď sa s niekým vyspíte po 
dvoch stretnuti ach a šiesti ch týž-
dňoch strávených esemeskova-
ním, je to to isté, ako keď sa v ča-
soch Jane Austenovej zosobášite 
po dvoch stretnuti ach a šiesti ch 
mesiacoch strávených písaním 
listov?

Rubrika pripravená v spolupráci
s kníhkupectvom HVIEZDOSLAV

Letné tipy na výlet

Košice a okolie
Už samotné Košice stoja vzhľadom 

na množstvo kultúrnych pamiatok za 
návštevu. Dominantou námesti a je 
Dóm sv. Alžbety. Je to zároveň najvý-
chodnejšia goti cká katedrála v Európe. 
Milovníci exoti ckej fl óry iste radi za-
mieria do botanickej záhrady UPJŠ, 
ktorá sa nachádza v severozápadnej 
časti  Košickej kotliny v lokalite Bankov. 
V súčasnosti  sa rozpresti era na ploche 
30 hektárov a v jej areáli sú v teplých 
expozičných skleníkoch s rozlohou 
3 500 metrov štvorcových expozície 
tropickej a subtropickej vegetácie, na 
ploche štyri hektáre je expozícia de-
koratí vnej fl óry. Milovníci adrenalínu 
sa môžu vyblázniť na bobovej dráhe 

v Kavečanoch. Ide o športovo-rekreač-
né zariadenie určené pre deti  aj dospe-
lých. Bobová dráha je dlhá 800 metrov 
a maximálna rýchlosť je 50 až 60 km za 
hodinu. Dráha je situovaná nad parko-
viskom pred vstupom do areálu ZOO 
Kavečany, takže po adrenalínovom 
zážitku si môžu návštevníci oddých-
nuť v spoločnosti  množstva exoti ckých 
zvierat. ZOO je orientovaná najmä na 
euroázijskú faunu a má rozlohu 292 
hektárov. Nezabudnuteľný zážitok je 
aj návšteva Jasovskej jaskyne, ktorá 
sa nachádza v západnej časti  Košickej 
kotliny na okraji obce Jasov. Dolný 
vchod do jaskyne je na pravom brehu 
Bodvy v nadmorskej výške 257 metrov, 
na východnom úpätí  Jasovskej skaly, 

ktorá je súčasťou Národného parku 
Slovenský kras. Perfektné miesto na 
aktí vny relax je aj TARZANIA Alpinka, 
ktorá sa nachádza pár kilometrov od 
Košíc smerom na Jahodnú. Lanový 
park je postavený z 24 prekážok vo 
výške približne štyri až desať met-
rov nad zemou. Nájdete tu niekoľko 
úplne nových prekážok a takmer 180 
metrov lanoviek. Modrá trasa meria 
230 metrov, červená 317 metrov. Pri 
prekonávaní prekážok je každý jednot-
livec istený pomocou horolezeckej vý-
stroje. Návštevník TARZANIE absolvuje 
pred vstupom do parku inštruktáž 
a nácvik používania isti acej techniky. 
Kto by mal v horúcich letných dňoch 
chuť zaplávať si, môže si to namieriť 
k Ružínu, čo je umelá vodná nádrž na 
rieke Hornád pod obcou Margecany. 
Je obľúbenou rekreačnou oblasťou 
Košičanov s množstvom zákutí , dvomi 
ostrovmi a vyhľadávaným miestom re-
kreácie a aktí vneho oddychu pri vode.

-red-

Vážení čitatelia, do letných vydaní Stropkovského Spektra sme pre vás pri-
pravili novú rubriku. V čase letných dovoleniek vám budeme každý týždeň priná-
šať ti py na výlety v našom regióne i jeho širšom okolí. Mnohí z vás budú určite 
súhlasiť, že aj na východe Slovenska je množstvo prehliadaných lokalít, ktoré sto-
jí za to navští viť a často si ani neuvedomujeme, že príjemný predĺžený víkend či 
kratšia dovolenka sa dá prežiť aj v okruhu niekoľkých kilometrov od Stropkova.



9 Spektrum 30. jún 2014

Dňa 5. 7. 2014 sa uskutoční brigáda členov MO SRZ na Vodnej 
nádrži Stropkov (rybník Ondava).

Stretnuti e účastníkov brigády je na rybníku Ondava o 900 hodine.
Žiadame brigádnikov, aby boli vhodne oblečení a ako obuv mali so 

sebou gumené čižmy.
Termíny brigád na rok 2014 nájdete na stránke www.mosrzstrop-

kov.sk/brigady
Brigádnická povinnosť členov MO SRZ Stropkov neoslobodených 

od brigád je 8 hodín (2 brigády) ročne. V prípade nesplnenia brigád-
nickej povinnosti  vyplýva pre člena povinnosť uhradenia peňažnej 
pokuty 13 € za jednu brigádu.

******* Brigádnická činnosť MO SRZ *******

Okienko
Miestnej organizácie Slovenského rybárskeho zväzu Stropkov

www.mosrzstropkov.sk

V júli lovíme najmä skoro ráno alebo večer a v noci, pretože počas 
horúcich slnečných dní je šanca na úlovok výrazne nižšia. Ak sa predsa 
rozhodneme chytať cez deň, skúšame menej tradičné spôsoby lovu, ako 
je napríklad lov z hladiny na chlieb alebo pečivo. Úlovkom môže byť 
kapor, amur, či boleň. 

Na veľkých vodných nádržiach berú prakti cky všetky druhy rýb. Leto 
je čas viacdňových rybárskych výprav zameraných najmä na lov kapra na 
boilies alebo podobné selektí vne nástrahy. 

Na lov dravých rýb nie je horúce obdobie najlepšie, kto však pozná 
stanoviská a má možnosť využívať čln, dosahuje dobré úlovky. Úspešný 
je lov zubáčov a boleňov prívlačou na veľkých vodných plochách. Teplé 
večery využívajú špecialisti  na lov sumca. Nezabúdame ani na úhory, 
najmä po lokálnych búrkach a zakalení vody berú veľmi dobre.

Biele ryby berú spoľahlivo, nevyhnutné je však pravidelné a dosta-
točné vnadenie. Ryby sú v tomto období schopné skonzumovať veľké 
množstvo návnady, preto ak si chceme dobre zachytať, neoplatí  sa šet-
riť. Úspešné sú najmä sladké zmesi typu perník, scopex, doplnené o do-
statok parti klu. Výborná je varená pšenica, kukurica alebo repka. Stále 
častejšie sa využívajú rôzne druhy peliet. Aj pri love bielych rýb však rad-
šej lovíme po zotmení – najmä veľké pleskáče si zachytáme až v noci. 

Nezabúdajme ani na rieku - aj v lete sa môžeme výborne zabaviť 
pri love podusti ev a mrien. Ako nástrahy používame kostné červy, špe-
cialitou na podustvu je riasa. Pri love mrien je dobrou voľbou feeder 
a ako nástraha kostný červ alebo dážďovka, vyskúšať môžeme aj syr. 
Nevyhnutnosťou je kvalitné krmivo, najlepšie so syrovou arómou. 

Loviť je možné všetkými povolenými technikami, no rovnako ako po 
celý rok sú úspešnejšie jemnejšie techniky a náčinie. 

Denný čas lovu rýb v kaprových vodách v mesiaci júl: od 0.00 do 
24.00 hod.

Uplynutí m 24. hodiny je loviaci povinný v zázname o úlovkoch 
vyznačiť ukončenie vychádzky a zapísať ulovené a privlastnené ryby 
do záznamu, prípadne ak nemal alebo si neprivlastnil úlovok, vyzna-
čiť túto skutočnosť vyčiarknutí m príslušných kolónok. Ak pokračuje 
v love po polnoci, je loviaci povinný zapísať do záznamu čitateľne bez 
možnosti  vymazania nový deň lovu s uvedením dátumu a čísla rybár-
skeho revíru.

Individuálna ochrana rýb v mesiaci júl: hlavátka podunajská a celo-
ročne chránené druhy rýb a ostatných vodných organizmov.

*************** Rybár v júli ***************

S pozdravom Petrov zdar                   Výbor MO SRZ

Dôchodcovia organizujú 
zájazd do Maďarska

Oznamujeme svojim členom, že organizujeme jed-
nodňový zájazd na termálne kúpalisko do Maďarska 
v Sárospataku dňa 29. 7. 2014 s odchodom o 6.00 hod. 
od Denného centra v Stropkove.

Výbor Denného centra

Terénna sociálna práca 
v Nižnej Olšave

2. júna bol v obci Nižná Olšava 
zahájený projekt Terénnej sociálnej 
práce, ktorý sa realizuje vďaka pod-
pore z Európskeho sociálneho fon-
du v rámci Operačného programu 
Zamestnanosť a sociálna inklúzia. 
Jeho cieľom je zlepšenie životnej 
situácie občanov obce a podpora 
sociálnej inklúzie osôb ohrozených 
sociálnym vylúčením prostredníc-
tvom rozvoja služieb starostlivosti  
s osobitným zreteľom na margina-
lizované rómske komunity. 

Na obecnom úrade začali pôso-
biť 1 terénny sociálny pracovník a 1 
asistent terénneho sociálneho pra-
covníka. Tí ponúkajú svoju pomoc 
občanom a rodinám obce v nepriaz-
nivej sociálnej situácii (občanom so 
zhoršeným zdravotným stavom, 
nízkymi príjmami, deťom a mládeži 

z neúplných rodín, deťom zo sociál-
ne odkázaných rodín, deťom a mlá-
deži bez ukončenia povinnej školskej 
dochádzky, absolventom, neza-
mestnaným nad 50 rokov veku, ne-
zamestnaným s nízkym vzdelaním, 
osobám závislým na návykových 
látkach, obyvateľom segregovaných 
rómskych komunít, ktorí sú ohroze-
ní sociálnym vylúčením) pri riešení 
ich osobných, rodinných a iných 
sociálnych problémov. Nápomocní 
sú pri komunikácií s úradmi a rôz-
nymi inými inšti túciami – polícia, 
súdy, lekári. Zabezpečujú sociálne 
poradenstvo, sprevádzanie klienta, 
dovoz stravy a iné ľuďom prospeš-
né služby. 

Viac informácií o projekte TSP 
na www.esf.gov.sk, www.fsr.gov.sk.

Ing. Igor Madzin, starosta obce

Mesiac Máj
v Dennom stacionári

Z jarného ročného obdobia je 
mesiac Máj azda najkrajším kalen-
dárnym mesiacom. Nesie prívlas-
tok pomenovania udalostí , tradícií, 
celospoločenských sviatkov ako aj 
duchovné zasvätenia. Májová krása 

prebúdza prírodu do pestrofareb-
ných kvetov, spev vtákov a vôňa ze-
lene nám spríjemňuje každodenný 
život. Celá táto nádhera nám umož-
ňuje parti cipáciu hodnôt v senior-
skom veku. Klienti , ako aj ostatní zú-
častnení mali možnosť v priestoroch 
denného stacionára zažiť v tom-
to mesiaci duchovné naplnenia. 
V čase konania celomestských misií 
v Stropkove, sa aj v dennom staci-
onári 15.mája konali sv. misie. Bol 
to pre nás milosti vý čas v prítom-
nosti  pravého Boha. Mesiac MÁJ je 
v Cirkvi zasvätený Ružencovej Panny 
Márie. Je venovaný jej úcte a najmä 
rozjímaniu o krásnych čnosti ach, 
moci a dobrote, o svätom živote tu 

na zemi a oslávení v nebi. V našich 
chrámoch sa konajú pobožnosti , 
modlitby sv. ruženca, Loretánske 
litánie. V dennom stacionári 
30.mája 2014 bol Deň otvorených 
dverí. Názov Deň, sme pozmeni-

li na Každý deň otvorených dverí, 
i naďalej je možné prísť oboznámiť 
sa s prácou, činnosťami a akti vita-
mi v dennom stacionári. Poznáme 
spojenie: „Kto spieva, dvakrát sa 
modlí“. Mariánskym koncertom 
sme vzdali úctu, vďaku a prosbu 
k Panne Márii, ako aj možnosť a prí-
ležitosť prehĺbenia sa v duchovnom 
živote. Srdečné Pán Boh zaplať pat-
rí sponzorom, speváckemu zboru 
pod vedením Mgr. Anny Knežovej 
a všetkým tým, ktorí rôznou formou 
pomoci pomohli k týmto prekrás-
nym duchovným príležitosti am.

PhDr. Mária Džavoronková
a kolektí v DS
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VAŠE OHLASY

CD a DVD
média

od 20 centov

Hlavná 65
(obchodný dom)
STROPKOV

Aktuálna ponuka na
WWW.PEHACOM.SK

Tel.: 742 2938      Mobil: 0905 253 489

INTERNET ADSL – AKCIA:
Dátovo neobmedzené pripojenie rýchlosťou 5120 kbit/s od 
12,50 €/mesiac, 10240 kbit/s od 17,50 €/mesiac počas celej 
doby viazanosti (18 mesiacov).

AKCIA:
7“ ASUS 4-jadro 1,2GHz, 8GB, IPS panel, len za 99,- €
21,5“ LED monitor AOC len za 88,- €

Všetko na splátky len 10,- € mesačne

NOTEBOOK TOSHIBA C50 s W8.1
TOSHIBA C50-A, 15,6“ HD, 2-jadrový CPU INTEL 2,13 GHz,
4GB DDR3, 500 GB HDD, Intel HD, čítačka kariet, WEBCAM,
Wifi , HDMI, Bluetooth, USB 3.0, Windows 8.1 SUPER AKCIA - 319,- € !!!

KURZY OPATROVANIA - individuálne
 diaľkovo, rýchlo, od 145,- €

  Úradné preklady - všetky jazyky.
www.asined.sk

Tel.: 0915 544 915,
 0905 357 424

Tel.: 0908 665 046, 0915 544 915

až- 40 %

Projekt je spolufi nancovaný Európskou úniou z prostriedkov Európskeho fondu 
regionálneho rozvoja a štátnym rozpočtom prostredníctvom Karpatského 
euroregiónu v rámci Programu cezhraničnej spolupráce Poľská republika – 

Slovenská republika 2007-2013
Poľsko-slovenské balónové preteky

A po pretekoch...
Poľsko-slovenské balónové preteky v Krosne, ktoré boli organizované nadá-

ciou Otwarte Serca im Bogusławy Nykiel-Ostrowskiej sa skončili. Dnes – niekoľko 
dní po podujati u je možne pokojne zhodnoti ť tuto udalosť Jedna vec je istá, ta-
kejto udalosti  na poľsko-slovenskom pohraničiu ešte nikdy nebolo. Vďaka roz-
siahlej reklame na oboch stranách hranice na uliciach Krosna a najmä na Leti sku 
v Krosne boli davy ľudí, a vedľa poľšti ny možno bolo počuť aj slovenský jazyk.

V poľsko-slovenských balónových pretekoch sa zúčastnilo 25 posádok 
z oboch krajín. Aj keď Poliaci dominovali počas pretekov, a to zároveň podľa poč-
tu posádok aj športovo, to účasť niekoľkých slovenských posádok bola veľkým 
lákadlom pre mnoho fanúšikov balónov. Emócie spojené s bojom o športové 
výsledky mali veľký vyznám, ale neboli najdôležitejšie. V skutočnosti  najdôle-
žitejšia bola účasť a zážitok, a to najmä vďaka veľkému počtu divákov. Pohlaď 
na pochybujúce sa desiatky balónov je dosť neobvyklý a určite pozorovatelia si 
budú to dlhý čas pamätať.

Okrem pretekov veľkú popularitu mal aj tzv. „let uviazaným balónom“ 
- aj keď táto atrakcia bola len náhradou letu balónom. Medzi hosťami Poľsko-
slovenských balónových pretekov, ktoré sa konali v rámci projektu „Nebeské po-
hraničie“ boli aj slovensky partneri. Zástupcovia Aeroklubu zo Svidníka (Aeroklub 
Duklianskych hrdinov Svidník o.z.) do Krosna prišli so svojim motorovým klzá-
kom, ktorého let bol jedným z hlavných bodov podujati a. Okrem toho Poľsko-
slovenské balónové preteky boli ti ež príležitosťou do stretnuti a so zástupcami 
Podkarpatského aeroklubu v Krosne a rozhovorov o možnosti  blízkej spolupráce 
v budúcnosti . Tam bol ti ež zástupcovia miestnych orgánov Svidníka spolu s pri-
mátorom Janom Holodniakom.

Medzi účastníkmi pretekov veľa hostí  zo Slovenska boli po prvýkrát v Krosne. 
Všetci obdivovali nielen turisti cké atrakcie mesta, ale aj pohosti nnosť miestnych 
obyvateľov a organizátorov podujati a. Všetci dúfajú, že nadviazané kontakty nie-
len budú rozvíjať spoluprácu, ale budú viesť k ďalšiemu zblíženiu medzi dvoma 
susednými národmi.

Kurz opatrovania
Slovenský Červený kríž, územný spolok Svidník, oznamuje širo-

kej verejnosti , že dňa 7. júla 2014 o 14.00 hod. otvárame akredi-
tovaný 226-hodinový kurz opatrovania. Cena kurzu je 250,- Eur.

Po absolvovaní kurzu, absolventom bude vydané osvedčenie 
v SJ/NJ, platné vo všetkých štátoch EÚ. 

Bližšie informácie na č. t.: 054/75 21396, 0903 558 941.
SČK ÚzS Svidník

ZŠ na Mlynskej príjme pedagógov
Základná škola, Mlynská 697/7, Stropkov oznamuje, že v rámci 

národného projektu „PRINED“ vytvorí pracovné miesta pre:
- dvoch pedagogických asistentov / asistentov učiteľa
- štyroch odborných zamestnancov / psychológ, školský psy-

chológ /školský logopéd/ špeciálny pedagóg, školský špeciálny 
pedagóg, terénny špeciálny pedagóg /liečebný pedagóg/ sociálny 
pedagóg.

Počas implementácie inkluzívneho modelu vzdelávania po 
dobu určitú od 1. 9. 2014 do 31. 7. 2015

- bližšie informácie na www. zsmlynstrop.edupage.org, alebo 
na sekretariáte školy  Mgr. Peter Gombár, riaditeľ školy

Mestská knižnica v Stropkove upozorňuje svojich používateľov, že

počas mesiacov
júl a august budú SOBOTY VOĽNÉ.

Výpožičný čas počas pracovných dní zostáva nezmenený.
Za Mestskú knižnicu v Stropkove ved. Barburská Olga

Mestská knižnica oznamuje

Minulú stredu darovali krv vo Svidníku tí to bezpríspev-
koví darcovia krvi: Matúš Alexovič (2. odber), Daniel Zoščák 
(4.), Bc. Lukáš Fecenko (5.), Bc. Radka Kosti čová (5.), Mgr. La-
risa Šmajdová (24.), Ladislav Haník (25.), Ján Micenko (46.), 

Ing. Adriana Cuprišinová (27.), Mgr. Miroslav Štoff a (28.), Peter Gula 
(59.) - všetci zo Svidníka, Marti n Goc (33.), Zuzana Gocová (prvodarky-
ňa) - obaja zo Stropkova, Franti šek Kočiš (78.) - Giraltovce, Marcel Hoľ-
ko (49.) - Miňovce, Marián Štefanišin (8.), Ivana Miškivová (5.) - obaja 
z Vyšného Orlíka, Vladimír Perhač (63.) - Cernina, Alena Vanatová (28.) 
- Vyšná Pisaná, Franti šek Gajdoš (25.) - Radoma, Ing Alexander Palička 
(32.) - Bukovce.

Od srdca k srdcu

Vďaka Vám za Váš šľachetný čin!
ÚzS SČK Svidník
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PREDÁM
* Predám drevo. Tel.: 0949 292 

645.
* Predaj palivového dreva. Tel.: 

0948 800 661.
* Predám kozie mlieko a kozí syr. 

Tel.: 0944 542 505.

NEHNUTEĽNOSTI

* Prenajmem 2,5-izbový byt na 
Hrnčiarskej. Tel.: 0905 243 801. 
* Predám 3-izbový byt (75 m2) na 

Krátkej. Cena dohodou. Tel.: 0918 
877 037.
* Predám alebo dám do prenájmu 

2,5-izbový kompletne prerobený 
byt na Hrnčiarskej ul. Tel.: 0905 191 
592.

OBČIANSKA INZERCIA
* Predám 2-podlažný rodinný dom 

v strede obce s 30-árovou záhradou 
v Nižnej Olšave. RD je čiastočne zre-
konštruovaný. Tel.: 0903 541 877.
* Predám 3 a pol-izbový byt na dru-

hom poschodí v tehlovej bytovke v 
Stropkove po čiastočnej rekonštruk-
cii. Tel.: 0915 982 227.
* Predám 4-izbový byt v OV na ul. 

Krátkej, plocha 76 m2. Tel.: 0918 
622 801.
* Prenájom bytových a nebytových 

priestorov: 1. Sklady + administra-
tí vna budova, ul. Požiarnicka 1, 2. 
predajňa (kancelária) 30 m2, ul. 
Hlavná 60 (vedľa Prima banky), 3. 
prenájom bytu, ul. Hlavná 60. Tel.: 
0915 857 670.
* Predám 2-izbový tehlový byt. 

Cena 25 000,- €. Tel.: 0917 417 245.

AUTO-MOTO
* Predám motorku SIMSON 

ENDURO 51 a dvojkolesový malo-
traktor s vlečkou. Cena spolu: 700,- 
€. Tel.: 0907 366 397.
* Predám skúter BMW C1 125 cm3. 

Tel.: 0902 409 109.
* Predám pojazdný PEUGEOT 205, 

1,9 diesel + štartéry a alternátory. 
Tel.: 0902 604 352. 
* Predám ZETOR MAJOR 7211 s TP 

a ŠPZ. Cena 5000,- €. Tel.: 0910 179 
258.
* Predám letné gumy rozmer 

195x65 R15, Michelin. Tel.: 0949 
575 330. 
* Predám Š-Felícia, r. v. 1998. Tel.: 

0905 326 240.
* Predám VW Polo, 1 043 cm3, 33 

kW, r. v. 1996, 111 907 km. STK a EK 
11/2005. Posilňovač riadenia, cen-
trál. Cena 850,- €, dohoda možná. 

zákazníka. Vaňa stara ako nová. 
Tel.: 0911 869 735.
* Bc. Mária Blanárová (fyziotera-

peut) – liečebná rehabilitácia (ma-
sáže, cvičenia, elektroliečba). Tel.: 
0944 480 185.
* Opravujem kosačky, motocykle a 

motorové píly. Tel.: 0902 795 631.
* Ponúkame predaj a montáž plas-

tových okien, betónové a sadrové 
potery, sadrové a štukové sti erky, 
rekonštrukcie bytov a bytových ja-
dier a ďalšie stavebné práce za do-
stupné ceny. Cenová ponuka a pora-
denstvo zdarma. Tel.: 0904 378 277, 
0944 480 142. 
* Stolárska výroba, stavba altán-

kov, prístreškov, striech. Tel.: 0911 
197 384.
* Piesky, štrky, kamenivo. Dovoz 

zdarma. Strojové potery a omietky. 
Tel.: 0948 300 988.
* Domáce torty na rôzne príležitos-

ti  - marcipánové, čokoládové, netra-
dičné... Tel.: 0908 811 745.
* Fiľarský - FIJA - letný rez ovocných 

stromov a živých plotov. Tel.: 0903 
575 612.
* Ponúkam osobnú prepravu od 1 

do 20 osôb minibusmi a nákl. do-
pravu do 2 t, aj zahraničie. Cena od 
0,40 €. Kuriérske služby. Odťahová 
služba. Tel.: 0905 824 033.
* Ponúkam predaj a opravu kotlov 

+ kúrenie a voda. Tel.: 0905 824 
033.

Tel.: 0907 918 910.

RÔZNE
* Kované ploty, brány, zábrad-

lia. AKS-MET, Tomasz Akslar, 
Krosnienska 47, 38 430 Miejsce 
Piastowe. Tel.: 0048 600 930 107. 
TomalaM10@interia.pl.
* Obkladanie kúpeľní, bytové jad-

rá, dlažby, sti erky, sadrokartóny. 
Profesionálna kvalita – rozumná 
cena! Tel.: 0903 995 675. 
* Ponúkam maliarske a nati erač-

ské práce, zatepľovanie a striekanie 
fasád. (BEK, TERRANOVA, BAUMIT) 
Rýchlo, cena dohodou. Tel.: 0910 
911 756.
* Firma Etrans, s. r. o., ponúka sťa-

hovanie a prepravu tovaru do 1,5 t v 
rámci Slovenska a EÚ. Rýchlo a spo-
ľahlivo. Cena dohodou. Tel.: 0905 
862 893, etranssro@gmail.com. 
* Ponúkam strojom hladený betón 

do garáží, dielní atď. Tel.: 0944 601 
077.
* Dám do prenájmu zariadené ka-

derníctvo. Tel.: 0907 182 122.
* Čistenie striech od špiny a ma-

chov. (bramac, tondach...) Zn.: 
Strecha ako nová. Tel.: 0905 513 
618.
* Kvalitné nátery striech. Záruka, 

dohoda. Tel.: 0905 513 618.
* Renovácia vaní priamo u 

Zoberiem do prenájmu ornú 
pôdu a trvalé trávne porasty 
na poľnohospodárske účely. 
Katastrálne územie Stročín, 
Duplín, Potoky, Tisinec. Cena za 
1 ha 40,- € na rok.
Tel.: 0915 273 860

Čalúnictvo Ľ. Antoš, Brusnica 19.
Tel.: 0903 783 673

PRACOVNÉ PONUKY

Agentúra TIMEA - práca v Anglicku 
a ČR pre ženy, mužov a páry.

Tel.: 0903 570 688

* Prijmeme zámočníkov na práce v 
Čechách. Tel.: 0911 771 525. 
* Prijmem vodiča taxislužby s vlast-

ným autom. Výborné platové pod-
mienky. Tel.: 0915 252 845.
* Prijmeme kuchára/kuchárku. Tel.: 

0918 876 514. 

* Prijmem paličov. Práca v ČR. Tel.: 
0908 637 550.

Prijmeme zváračov do TPP 
v Stropkove.

Tel.: 054 742 2714

Rada sa postarám o Vaše dieťa 
počas letných prázdnin.

Tel.: 0902 514 313
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Finále Grand Prix SR mládeže v šachu mládeže do 14 rokov
V sobotu 14.6. sa v atraktí vnom prostredí Aqua Relax parku 

v Dolnom Kubíne uskutočnilo fi nále Grand Prix mládeže v šachu. 
Finálový turnaj bol vrcholom celoročnej série turnajov, ktorej sa 

zúčastnilo na celom Slovensku 1355 detí  do 14 rokov a výkonnostným ra-
ti ngom do 1400. Zo základnej časti  a následného semifi nále sa prebojovalo 
60 najlepších hráčov v šiesti ch kategóriách. 

Hráči sa stretli vo svojich skupinách každý s každým v náročnom deväť 
kolovom turnaji s limitom 2x15 minút + 5 sekúnd za ťah. Jedným našim zá-
stupcom bol Eduard Paňko, ktorý v náročnom fi nále chlapcov do 14 rokov 
vybojoval piate miesto. V zápasoch s najlepšími nedokázal využiť dobré 
pozície čím sa pripravil o medailové umiestnenie.

Kompletné výsledky, fotografi e a tabuľky nájdete na www.stropkov-
svidnik.chess.sk

ŠACH

Sekretariát: 
- Oznamuje FK 

OOFZ Svidník, že 
výsledky, tabuľky, 
úradné správy, ŽK, 
ČK, strelci gólov, 
rozpis zápasov a 
tlačiva OOFZ nájdu 

na stránke: www.svidnik.obfz.futbalo-
vekluby.sk a na www.futbalnet.sk 

VV OOFZ Svidník na základe roz-
hodnuti a zo dňa 4.6.2014 zvoláva 
dňa 11.7.2014 o 17.00 hod. riadnu 
Konferenciu OOFZ Svidník v priestoroch 
reštaurácie AB / budova mestského úra-
du/ vo Svidníku.

Členovia riadnej Konferencie:P.
Gajdoš, A.Gužo, I.Malačina, 

J.Tirer, M.Hančák, P.Gálik, R.Fatľa, 
S.Krifk a, J.Prusák, J.Vasilik, 

M.Hospodár, M.Holub, A.Tyč, 
M.Darivčák, J.Viravec, L.Košč, L.Bojčik, 
J.Hudáček, J.Boroš, M.Mačoško, 
M.Petraník, Ľ.Komišák, Š.Kožlej, S.Baka

ŠTK OOFZ:
ŠTK upozorňuje kluby, že na stránke 

www.futbalsfz.sk/issf/dokumenty sa na-
chádza Registračný formulár Prihláška 
do súťaže, alebo v systéme ISSF, po-
ložke – Dokumenty - je umiestnená 
Prihláška do súťaže na nový súťažný 
ročník, ku ktorej má prístup každý klu-
bový manažér. Túto žiadame vyplnenú 
zaslať na OOFZ Svidník do 01. 07. 2014. 
Prihláška do súťaže sa vyplňuje pre kaž-
dé družstvo zvlášť/ na prihláške musia 
byť overené podpisy štatutárov FK/

Spolu s prihláškou treba dodať aj 
prílohy k prihláške, ktoré sú uvedené v 
nasledujúcom texte:

Z dôvodu, že sa pri fakturácii 

Úradná správa č. 41 zo 
dňa 26. júna 2014

nákladov prostredníctvom mesačnej 
zbernej faktúry objavili vážne nedostat-
ky vo fakturačných údajoch FK, žiadame 
FK, ktorých družstvá dospelých budú 
štartovať v súťažnom ročníku 2014/2015 
v súťažiach riadených OOFZ Svidník o za-
slanie nasledovných kópií dokladov (prí-
loha k prihláške do súťaží):

- výpis z obchodného registra (a.s., 
obchodné spoločnosti , komanditné spo-
ločnosti , s.r.o), prípadne výpis zo živnos-
tenského registra, registra občianskych 
združení, 

- potvrdenie o pridelení IČO 
Štati sti ckým úradom SR, 

- osvedčenie o registrácii daňového 
identi fi kačného čísla (DIČ), 

- osvedčenie o registrácii pre DPH 
(IČ DPH - v prípade, že FK je platcom 
DPH

V prípade, že za FK uhrádza fakturo-
vané čiastky iný subjekt (napríklad obec 
a pod.) a tak sú nastavené aj fakturačné 
údaje, predloží FK:

- písomný súhlas tohto subjektu 
(napr. obec), ako aj všetky kópie dokla-
dov o fakturačných údajoch (IČO, DIČ, 
prípadne IČ DPH).

 Uvedené kópie dokladov priložte 
k prihláške do súťaží, prípadne doručte 
na OOFZ Svidník najneskôr do konania 
aktí vu ŠTK.

Zároveň upozorňujeme FK, že OOFZ 
Svidník považuje za aktuálne platné úda-
je o FK výhradne údaje uvedené v ISSF a 
za všetky údaje uvedené v ISSF zodpove-
dá klub a prípadné zmeny štatutárnych 
orgánov, ISSF manažéra, sídla a pod. je 
potrebné vo vlastnom záujme v čo naj-
kratšom čase aktualizovať.

Zvoláva dňa 11.7.2014 Aktí v klubov 

OOFZ Svidník o 17.00 hod. v priestoroch 
reštaurácie AB / budova mestského úra-
du/ vo Svidníku.

Víťazom Pohára Š-Autoservis v roč-
níku 2013/2014 sa stála TJ Družstevník 
V. Mirošov

Konečné poradie majstrovsti ev 
OOFZ žiakov po fi nálovom turnaji: 1. FK 
Havaj, 2. TJ Družstevník Breznica, 3. TJ 
Topľan Lúčka

DK OOFZ:

Zastavuje činnosť za neuhradenie 
zberných faktúr za máj 2014:

OŠK Mesti sko, ŠK Mineral Dubová, 
ŠK Chotča

Úradná správa OOFZ uverejnená 
v okresných týždenníkoch má informa-
tí vny charakter a nemusí obsahovať 
všetky informácie. Kompletná a záväzná 
je Úradná správa OOFZ zverejňovaná na 
stránke: www.svidnik.obfz.futbaloveklu-
by.sk   OOFZ Svidník

Partia stropkovských bežcov si Okolo Domaše odbehne
Okolo Domaše má za sebou 

šesť ročníkov a v ich priebehu sa 
stalo jedným z najväčších cyklisti c-
kých podujatí  na Slovensku. Kým 
prvý rok sa po jej brehoch previezlo 
95 nadšencov, naposledy ich z re-
kreačnej oblasti  Domaša – 
Dobrá vyštartovalo 1 411. 
Prekročenie magickej ti síc-
ky moti vovalo organizátora 
Bike Team Vranov k tomu, 
aby požiadal o zápis do 
Slovenskej knihy rekordov. 

Tento rok sa Okolo 
Domaše bude niesť v zna-
mení viacerých noviniek. 
Premiéru si okrúti a jazdci 
v súťažnej kategórii, pelo-
tón začne prvé kilometre 
naberať smerom Trepec, 
Tíšava, Valkov... a so zaují-
mavým nápadom prišli or-
ganizátori cestného behu 

Stropkovská dvadsiatka Števo Kmiť 
a Peter Novák. Za sebou majú ma-
ratóny v Košiciach, Viedni, polma-
ratóny v Prahe a Brati slave, plus 
v Stropkove aktí vne stáli pri zrode 
dnes už tradičných (nesúťažných) 

akcií ako septembrový Večerný beh 
mestom, Silvestrovský beh Valkov - 
Stropkov alebo Veľkonočná desiat-
ka. Do tohto zoznamu sa rozhodli 
pridať aj podujati e na Domaši, ktoré 
však neabsolvujú na bicykloch, ale 

trať si odbehnú. „Priznám 
sa, že doteraz som sa 
nezúčastnil ani jedného 
z predchádzajúcich roč-
níkov Okolo Domaše. 
Tentoraz si však túto jedi-
nečnú akciu nechcem ne-
chať ujsť. No a s parti ou 
stropkovských bežcov 
nám napadlo, skúsiť si 
38-kilometrovú trať od-
behnúť. Verím, že to bude 
príjemným doplnkom na-
šej prípravy i spestrením 
pre organizátorov,“ uvie-
dol Peter Novák. 

Aktí vne sa posledných 

troch ročníkov zúčastnil Š. Kmiť. 
Keďže v minulosti  jazdil amatérske 
MTB preteky na Slovensku a v Poľsku, 
Okolo Domaše bral v spoločnosti  
ostatných bikeových nadšencov ako 
výborné odreagovanie a príjemne 
strávený deň v prírode. „Už pri do-
jazde do cieľa posledného ročníka 
mi napadla myšlienka, aké by to 
bolo túto trasu prebehnúť. Hneď, 
ako som videl na nete informáciu 
o spustení registrácie na tohtoročné 
podujati e, rozhodol som sa – tento 
rok pobežím! Opýtal som sa ka-
marátov z Klubu bežcov Stropkov, 
či by mali chuť sa ku mne pridať. 
Následne som oslovil organizáto-
rov s otázkou, či by bolo vôbec mož-
né trať odbehnúť, aby sme im tým 
nenarobili zbytočné komplikácie. 
Keďže sme dostali kladnú odpoveď, 
s chlapcami sa na 5. júl nesmierne 
tešíme,“ dodal Š. Kmiť.  -im-

P. Novák a Š. Kmiť s Marekom Nemčíkom 
z Udavského, ktorý je slovenským rekordérom 
v počte absolvovaných pretekov série IronMan
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Turistický zraz na Bani
Klub slovenských turistov Slávia 

Stropkov pripravil pre svojich členov, 
priaznivcov a priateľov turisti ky, ale 
aj náhodných návštevníkov tradičné 
turisti cké podujati e na Bani. 28. roč-
ník Okresného zrazu turistov sa ko-
nal 28. a 29. júna 2014. Aj tento rok 
sa pri turisti ckej chate zišlo okolo 40 
účastníkov, ktorí sa na vrchol dostali 
po jednej z troch trás, ktoré organi-
zátori pripravili. Najdlhšia asi 15 km 
trasa viedla zo Stropkova a pokračo-
vala okolo rieky Ondava do Duplína, 
potom lesom do Rakovčíka, kde sa 
napojila na zelenú pásovú turisti c-
kú značku. Je to veľmi pekná tra-
sa, aj keď z Rakovčíka treba zdolať 
náročnejšie stúpanie. Do cieľa do-
šiel každý v poriadku a tešil sa na 

dobrú odmenu v podobe chutného 
guľáša. Po slávnostnom zahájení 
predsedom KST Slávia Stropkov 
J. Vereščákom pokračoval zraz voľ-
ným programom. Deti  postavili sta-
ny, hrali futbal a tešili sa na večernú 
vatru. Počasie bolo krásne, výhľady 
ešte krajšie a pohľad na nočnú ob-
lohu plnú hviezd očarujúci. Ráno sa 
pobalili stany, poupratovalo a spo-
kojní z vydarenej akcie putovali do-
mov. Škoda, že ste neprišli aj vy. 

Vo štvrtok odchádzame na 
61. Slovenský zraz turistov do 
Trebišova, kde nás čakajú nové zá-
žitky s priateľmi z celého Slovenska 
a spoznáme ďalšie zaujímavé oblas-
ti  našej nádhernej krajiny. 

Ján Vereščák

Strelecká „smršť“ Havajčanov
Poslednou súťažnou akti vitou 

Ondavského oblastného futbalo-
vého zväzu vo Svidníku v ročníku 
2013/2014 bol fi nálový turnaj žia-
kov o Majstra okresov Stropkov 
a Svidník. Uskutočnil sa v nedeľu 
22. júna na štadióne MŠK Tesla 
Stropkov.

Účasť na tomto fi nálo-
vom turnaji si po dlhodobej 
súťaži vybojovali víťazi troch 
skupín. V každej skupine boli 
štyri mužstvá, každé z nich 
odohralo po dvanásť stret-
nutí . V záverečnom turnaji sa 
predstavili vyrovnané muž-
stvá, o čom svedčí aj štati s-
ti ka ich zápasov v základnej 
časti  súťaže - sk. A: TJ Topľan 
Lúčka 10 výhier – jedna re-
míza – jedna prehra – skóre 
84:16 - zisk 31 bodov, sk. B: 
TJ Družstevník Breznica 9 
– 3 – 0 – 71:37 – 30, sk. C: 
FK Havaj 10 – 1 – 1 – 82:20 
– 31.

Výsledky fi nálového 
turnaja

Breznica – Lúčka 4:3 
(3:0), góly M. Tokár a K. 

Kleban po 2 – Matej Tkáč 3
Lúčka – Havaj 0:8 (0:3), góly Š. 

Timko 3, P. Duhaň 2, Ľ. Čatloš, M. 
Kavalec a B. Šanta po 1

Breznica – Havaj 1:8 (0:4), góly 
M. Tokár – Š. Timko 6, B. Šanta a Ľ. 
Čatloš po 1

Konečné poradie

V podrepe majstri okresu z Havaja,
nad nimi Brezničania, v civile výprava Lúčky

Podpredseda OOFZ L. Barvirčák medailami dekoruje víťazov

1. Havaj 2 2 0 0 16:1 6 b., 2. 
Breznica 2 1 0 1 5:11 3 b., 3. Lúčka 2 
0 0 2 3:12 0 b.

Majstrom okresov Stropkov 
a Svidník v kategórii žiakov v súťaž-
nom ročníku 2013/2014 sa suverén-
nym spôsobom stal Futbalový klub 
Havaj. Mužstvá obdržali poháre, 

diplomy a futbalovú loptu, každý 
hráč záverečného turnaja sezóny 
aj medailu. Ocenený bol aj najlepší 
strelec základnej časti  žiackej sú-
ťaže, ktorým sa stal Samuel Tkáč 
z Lúčky, autor 38 gólov. Finálové zá-
pasy rozhodovali Dávid Horochonič 
a Dávid Zoščák.    -bar-
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Tri medaily z majstrovstiev pre Stropkov
V dňoch 21. a 22. júna sa 

v Giraltovciach uskutočnili junior-
ské Majstrovstvá Slovenska v boxe. 
Medzi stovkou súťažiacich z 25 klu-
bov celej republiky mali zastúpenie 
aj mladí Stropkovčania. Napriek 
skromným podmienkam, v kto-
rých sa pripravujú, dosiahli aj ten-
toraz skvelé výsledky a pre mesto 

vybojovali tri cenné kovy. V kate-
górii do 63 kg získal už svoj piaty 
majstrovský ti tul Andrej Majer. 
Zlatá medaila len o vlások unikla 
Denisovi Gornaľovi v kategóriii do 
46 kg, keď vo fi nále prehral tesne na 
body. Bronz pre Stropkov vybojoval 
tretí  z našich Marek Hejda. Po pre-
hranom semifi nále v kategórii do 

81 kg už v boji o treti e miesto jas-
ne dominoval a zaslúžene zvíťazil. 
„Získali sme všetky tri cenné kovy, 
takže s výkonmi chlapcov môžem 
vyjadriť len spokojnosť. Z našej 
strany to bolo veľmi vydarené pod-
ujati e. Za to, že sme sa slovenského 

šampionátu mohli vôbec zúčastniť 
chcem adresovať svoje poďakova-
nie sponzorom Lukášovi Staškovi, 
Mariánovi Pecuchovi a Jurajovi 
Maťašovi,“ povedal po návrate 
z Giraltoviec tréner Peter Šimko. 

-np-

Tréner Jozef Lehocký hodnotí jarnú časť IV. ligy v podaní MŠK Tesla Stropkov

Po neľahkej sezóne mali v MŠK Tesla Stropkov dôvod na radosť. 
Mužstvo dospelých postúpilo vďaka reorganizácii do III. ligy, od novej 
sezóny najvyššej regionálnej súťaže. Stropkovčania si v jari počínali nad 
očakávanie. Po rozpačitom začiatku prišla séria piati ch víťazsti ev a hoci 
v závere forma mužstva klesla, dokázali uhájiť desiatu priečku znamenajú-
cu postup. Tréner Jozef Lehocký, ktorý sa mužstva ujal krátko pred jarnou 
časťou súťaže neskrýval po sezóne z postupu radosť. Je tu však príprava na 
nový ročník a vzhľadom na pretrvávajúce problémy nemá veľa dôvodov na 
opti mizmus. 

Pred jarnou časťou bola situá-
cia v klube i hráčskom kádri kriti c-
ká, napokon ste súťaž dôstojne do-
hrali a dokonca vybojovali postup. 
Prekvapený?

V určitom slova zmysle to je 
pre mňa prekvapenie. Pretože tak, 
ako sme sa rozprávali pred jarnou 
časťou, neveril som, že súťaž vô-
bec dohráme. Mali sme veľmi málo 
hráčov, postupne sa však k mužstvu 
pridávali ďalší a chlapci sa zomkli 
tak, že dokázali III. ligu pre Stropkov 
doslova vykopať. Je to hlavne ich 
zásluha.

Postup sa však nerodil ľahko...
Úvod sme nemali najšťastnejší. 

V Spišskej Novej Vsi sme prehrali, 
ďalší domáci zápas so Sninou remi-
zovali, v Sabinove sme prehrali 0:3. 
Zdalo sa, že náš cieľ je nedosiah-
nuteľný. Prišiel však domáci zápas 
s vtedy vedúcimi Vysokými Tatrami, 
do mužstva sa vráti l Marián Veselý 
a v tomto zápase sa to zlomilo. 
Nasledovala šnúra piati ch víťazsti ev 
v rade a postup v tabuľke smerom 
nahor. Chlapci išli za svojím cieľom, 
aj keď v závere už naše výsledky 

„V III. lige môžeme dobre obstáť, ale...“

kolísali. Vyhrali sme síce v Spišskom 
Podhradí, hneď na to sme však 
doma prehrali s Haniskou a aj 
v ďalšom zápase v Michalovciach. 
V závere sa ukazovalo, že nám do-
chádzali sily a jednotliví hráči mali 
kondičné resty. To však bolo pocho-
piteľné, pretože tréningové dávky, 
ktoré mali mať, z objektí vnych prí-
čin neabsolvovali. Vysokoškoláci 
mali študijné povinnosti , iní pracov-
né, nevyhýbali sa nám ani zrane-
nia. Trénovať dva-tri krát do týždňa 
však na III. ligu určite nebude stačiť. 
Teraz budú vypadávať posledné dve 
mužstvá, takže to bude náročnejšie. 
Čaká nás omnoho kvalitnejšia súťaž 
a na všetkom bude treba viac po-
pracovať. Či to však bude aj možné, 
neviem. 

V ktorých zápasoch mužstvo 
potešilo, naopak, ktoré z vášho po-
hľadu nezvládlo?

Začali by som horšími – jed-
noznačne to bola domáca prehra 
s Haniskou. Bolo tam vidieť, že 
nám dochádzajú sily. K tým lep-
ším by som zaradil ten prvý polčas 
v Giraltovciach, kde sme hrali dobrý 

kombinačný futbal s množstvom 
šancí. Dobrý zápas bol aj so Svitom, 
hoci sme nepremenili všetky vy-
tvorené šance. Takisto, čo sa týka 
nasadenia a bojovnosti , sme veľmi 
dobre zahrali v Plavnici, kde sme vy-
hrali. To boli pre nás veľmi dôležité 
body. 

Mužstvo ste budovali za pocho-
du, čo je momentálne najväčším 
nedostatkom kádra dospelých?

V mužstve mi chýba stredná ge-
nerácia hráčov. Popri starších, skú-
senejších lídroch ako Pavlík, Staško, 
Vachaľ či Veselý sú tam hlavne 
mladí hráči. Tí sa však svojej úlo-
hy zhosti li veľmi dobre. Napríklad 
Pundžák je vekom dorastenec, ale 
bol najlepším strelcom mužstva. Na 
druhej strane musím povedať, že ak 
by trochu viac popracoval na sebe 
a odovzdal futbalu viac, má väčšie 
možnosti  posunúť sa niekde vyššie. 
Zdá sa mi, že futbalu nedáva toľko, 
ako by mal. Vráti m sa ku kádru. 
V súčasnosti  neviem povedať, s kým 
budem môcť počítať aj v novej sezó-
ne. Začiatok prípravy je naplánova-
ný na 7. júla a zati aľ nikto neavizoval 
odchod. Neviem však povedať, či sa 
opäť nebudeme musieť boriť s tým, 
aby sme zisťovali, kto chce a kto 
nechce hrať. Končia aj viacerí do-
rastenci, ale neviem, s kým budeme 
môcť rátať. 

Kvalitatí vny rozdiel medzi III. 
a IV. ligou však bude citeľný. Ako sa 
plánujete vysporiadať s faktom, že 
Stropkov momentálne, vzhľadom 

na situáciu v klube, nemá veľa 
možností  na doplnenie kádra?

Na túto otázku neviem odpo-
vedať. Samozrejme, že by mužstvo 
bolo vhodné doplniť. Priznám sa, že 
s niektorými našimi chlapcami, ktorí 
hrajú v iných kluboch, som rozprá-
val. Radi by prišli, ale jednoznačne 
chcú, aby sa im vytvorili normálne 
podmienky. Lebo nikto nepríde 
z lepšieho do horšieho len preto, 
že je Stropkovčan. Dnes sme už, bo-
hužiaľ, v štádiu, keď aj v niektorých 
okresných mužstvách majú hráči 
lepšie podmienky ako v Stropkove. 

Čo je aktuálne potrebné na to, 
aby Stropkov obstál v III. lige a bol 
dôstojným súperom ostatným 
mužstvám?

Poviem to takto – bez peňazí sa 
futbal hrať nedá. Pozrime sa naprí-
klad do nižších súťaží – taký okresný 
víťaz Vyšný Mirošov má výborné 
mužstvo, v ktorom je väčšina kva-
litných stropkovských odchovancov. 
Ťažko môžeme niekoho presviedčať, 
aby prišiel, keď mu nedokážeme 
vytvoriť porovnateľné podmienky, 
aké má v terajšom klube. Viacerí 
odchovanci majú záujem prísť do 
Stropkova. Prekážkou však je to, 
čo som spomínal vyššie. A som 
presvedčený o tom, že ak by naši 
odchovanci, ktorí hrajú v iných klu-
boch a majú záujem prísť aj prišli, 
v III. lige by sme hrali dôstojnú úlo-
hu. To sú však moje športové požia-
davky, ostatné je na funkcionároch, 
aby to prípadne doriešili.  -np-
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Rozpis pohotovostnej zubno-lekárskej ambulantnej starostl ivosti
sobota: 9.00 - 12.00 hod.              nedeľa a sviatok: 9.00 hod. - 11.00 hod.

5.7. MUDr. Jozef Prazňak Giraltovce - poliklinika
6.7. MUDr. Jozef Prazňak Giraltovce - poliklinika

Týždeň UNIVERSA FONTÁNA GALENOS   KAPPA   ELIXÍR Dr. Max PROXIMA
 Hlavná 1649       oproti  Hlavná 1544/65 Akad. Pavlova oproti nemocnici v nemocnici pri štvorobvode
 pri pošte    far. kostolu  obchodný dom

27. 2014 ————— —————   30.6.- 6.7. ————— ————— ————— —————
28. 2014 ————— ————— ————— ————— 7.7. - 13.7. ————— ————— 
29. 2014 ————— ————— ————— ————— ————— 14.7. - 20.7. —————
30. 2014 21.7.- 27.7. ————— ————— ————— ————— ————— —————
31. 2014 ————— ————— ————— ————— ————— —————  28.7.- 3.8.
32. 2014 ————— ————— 4.8. - 10.8. ————— ————— ————— —————
33. 2014 ————— ————— ————— 11.8.- 17.8. ————— ————— —————
34. 2014 ————— 18.8. - 24.8. ————— ————— ————— ————— —————

Rozpis pohotovostných služieb lekární v meste Stropkov


